
29 924 Toezichtsverslagen AIVD en MIVD

Nr. 28 BRIEF VAN DE MINISTER VAN DEFENSIE

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 27 augustus 2008

Tijdens de behandeling van het wijzigingsvoorstel van de Wet veiligheids-
onderzoeken op 31 mei 2007 (Handelingen der Kamer II, vergaderjaar
2007–2008, nr. 75, blz. 3980–3994) heeft de Tweede Kamer de motie
Schinkelshoek aangenomen waarin werd verzocht om te rapporteren over
de voortgang inzake de problematiek van de achterstanden bij en
doorlooptijden van veiligheidsonderzoeken (Kamerstuk 30 805, nr. 8).

In mijn brief van 29 november 2007 heb ik aan de Tweede Kamer inzicht
gegeven in de doorlooptijden van veiligheidsonderzoeken (Kamerstuk
29 924, nr. 21). Hierbij stuur ik u de eerste voortgangsrapportage.

Rapportage doorlooptijden veiligheidsonderzoeken MIVD (periode
1 januari 2008 tot 1 juli 2008)

In de onderstaande tabel is het totaal aantal onderzoeken alsmede het
totaal aantal overschrijdingen van de termijn van acht weken in de
periode 1 januari 2008 tot 1 juli 2008 weergegeven.

Soort onderzoek Totaal aantal onderzoeken Aantal onderzoeken dat langer
dan acht weken duurt of heeft

geduurd

Initieel onderzoek 7 917 237 (3,0%)
Hernieuwd onderzoek 7 810 199 (2,5%)

Totaal 15 727 436 (2,7%)

Uit de tabel blijkt dat circa 97 procent van het totaal aantal veiligheids-
onderzoeken in de eerste helft van 2008 binnen de wettelijke termijn is
afgehandeld. In ongeveer drie procent van het totaal aantal veiligheids-
onderzoeken is sprake van een overschrijding van de wettelijke termijn
van acht weken. Ten opzichte van de vorige rapportage in 2007, waarbij in
ongeveer vijf procent van het totaal aantal veiligheidsonderzoeken in de
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meetperiode de wettelijke termijn werd overschreden, kan worden gecon-
stateerd dat er enige verbetering is opgetreden. Deze verbetering is het
gevolg van een doelmatiger procesgang en een verbetering van de
interne sturing binnen de afdeling die verantwoordelijk is voor het
uitvoeren van de veiligheidsonderzoeken.

Tegelijkertijd dient te worden opgemerkt dat in bovengenoemde periode
in vergelijking met het jaar 2007 ruim 400 onderzoeken per maand meer
zijn uitgevoerd. Vooral het aantal hernieuwde onderzoeken is flink
gestegen ten opzichte van 2007.

Het overschrijden van de wettelijke termijn wordt voornamelijk veroor-
zaakt door de sterke fluctuatie in het aanbod van de aanvragen voor
veiligheidsonderzoeken alsmede het veelvuldig ontbreken van gegevens
over betrokkene en de daarmee samenhangende noodzaak om navraag te
doen bij andere (veelal buitenlandse) diensten. Deze aspecten vallen
buiten de (directe) invloedssfeer van de MIVD.

Daarnaast vergen de onderzoeken waarbij sprake is van, doorgaans justi-
tiële, antecedenten die aanleiding geven tot het weigeren of intrekken van
de verklaring van geen bezwaar (VGB) meer tijd vanwege de extra corres-
pondentie die dan plaatsvindt. Voorafgaande aan een definitieve weige-
ring of intrekking van de VGB krijgt betrokkene namelijk de gelegenheid
om zijn zienswijze te geven op het voornemen de VGB te weigeren of in te
trekken.

De hierboven geschetste problematiek leidt ertoe dat de situatie waarin
alle veiligheidsonderzoeken binnen de wettelijke termijn worden afgerond
waarschijnlijk nooit zal worden gehaald. Desondanks blijft de MIVD
werken aan verbetering van het proces veiligheidsonderzoeken. Zo werd
in de eerste rapportage reeds melding gemaakt van het digitaliseren van
de werkprocessen. Deze digitalisering begint steeds concretere vormen
aan te nemen en de invoering hiervan staat gepland voor medio 2009. Na
de invoering van het digitale werkproces zullen veiligheidsonderzoeken
naar verwachting doeltreffender kunnen worden gevolgd, waardoor beter
kan worden geanticipeerd op een mogelijke vertraging.

Voor het komende half jaar maar vooral voor het jaar 2009 wordt een
extra toename van het aantal aanvragen voor veiligheidsonderzoeken
verwacht. Deze verwachting is enerzijds gebaseerd op de grote hoeveel-
heid onderzoeken die in 2004 (Kamerstuk 29 415, nrs. 1–2) is uitgevoerd
en die, gelet op het verstrijken van de termijn van vijf jaar, nu voor herha-
ling in aanmerking komt. Anderzijds wordt rekening gehouden met een
groter aanbod van onderzoeken als gevolg van het Actieplan Werving en
Behoud bij het ministerie van Defensie. Het is evenwel lastig om reeds op
dit moment vast te stellen hoeveel extra veiligheidsonderzoeken dit
concreet met zich mee zal meebrengen.

De minister van Defensie,
E. van Middelkoop
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